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Mladen Šolčić, jedan od naših najvećih mljekara,  u mljekarstvu je od 2004. godine kada je
proizvodio 100 000 litara mlijeka godišnje. Tijekom 8 godina tu je proizvodnju povećao 17 puta
pa danas proizvodi  1 700 000 litara. Usprkos tako značajnom uspjehu, Mladen Šolčić (a i
mnogi drugi) se posljednjih mjeseci pita:

      

"Gdje sam pogriješio? Sve je uloženo u proizvodnju mlijeka, nemam jahtu ni vikendicu na moru
ni kuću u gradu. Sve je tu u Patkovcu - kuća, farma, zemlja, mehanizacija. Ovdje su uloženi svi
moji poticaji. Tolika proizvodnja, a ne možemo opstati. Ja sam imao prema EU 27 3 kune za
litru mlijeka, a sad je došlo na 2 kune i 10 lipa prema EU 5."

  

Pojasnite nam razliku između  EU 27 i EU 5?

  

Riječ je o europskim zemljama prema kojima se i hrvatskim proizvođačima formira cijena
mlijeka. Prije je to bilo 27 europskih zemalja, a sada je to samo 5 zemalja, među kojima su
Bugarska, Slovačka, Rumunjska i još neke zemlje, gdje je najniža cijena u Europi. Tu mi
pripadamo, a nitko se ne pita koliki su naši troškovi.

  

Tko je stavio hrvatske proizvođače mlijeka u skupinu europskih zemalja EU 5?

  

Mljekare u Hrvatskoj i novi ministar poljoprivrede.
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MLJEKARE KASNE S PLAĆANJEM DVA MJESECA!

  

Ima li dovoljno mlijeka u Hrvatskoj?

  

Nema! Dobili smo kvotu od oko 700 – 800 milijuna, a prošle smo godine proizveli 600 milijuna.
Zbog svega što se promijenilo do kraja godine bit će pad proizvodnje od 150 do 200 milijuna. Ja
imam  dobru proizvodnju, 8 500 l po kravi i razmišljam, ako se ništa ne promijeni do Nove
godine, da ću to sve uništiti. Nemoguće je opstati s cijenom od 2 kune!

  

Ta cijena je utvrđena do rujna ove godine, što će biti dalje?

  

Ne do rujna, nego do kraja godine. Ministar je došao na zadnji sastanak Savjeta mljekara kao
šerif i rekao da ova cijena ostaje do kraja godine. Ta je cijena u veljači bila 2 kune i 38 lipa, s
tendencijom pada, a sad je 2 kune i 10 lipa. Jer tako je u EU 5. Ja imam 500 grla stoke, od toga
240 muznih krava, od kojih je u mužnji 180 – 190. Obrađujem  120 ha zemlje za tih 500 grla.
Bila su tri natječaja za državnu zemlju, svaki ministar je natječaj poništio. Na zadnjem natječaju
u Gradu Bjelovaru ja sam dobio 180 ha zemlje, ali je novi ministar taj natječaj poništio. To je
obrazložio time da će se donijeti novi zakon. Obećao je riješiti to sa zemljištem u prvom
kvartalu, koji je prošao, a nije se ništa riješilo. Prošao je i drugi, prolazi i treći, vjerojatno će proći
i četvrti kvartal. Znači, ne možemo riješiti zemlju, ne možemo riješiti naplatu, odmah da vam
kažem – mljekare kasne s plaćanjem po dva mjeseca.

  

S kojom mljekarom surađujete?

  

Ja sam u Vindiji. Bio sam u Naturi, tamo sam se mučio, bilo je dobro sedam godina. Osmu
godinu sam izgubio jer su otišli u stečaj, skoro sam i ja propao zbog njih. Mi farmeri nemamo
puno izbora. Farme se zatvaraju, a nitko se ne pita što se to događa. Kod mene je 9 godina 9
ljudi na plaći. A tako je i na drugim farmama. Što će biti s tim ljudima ako farme propadnu?
Jedino što je u ove 22 godine u hrvatskoj poljoprivredi značajno učinjeno je gradnja suvremenih
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farmi. To je ono što možemo vidjeti. A što se drugo vidi?

  

Koliko iznose Vaši poticaji o kojima se u hrvatskoj javnosti mnogo pričalo?

  

Nekih 800 – 900 000 kuna zajedno s mlijekom, stokom, zemljom. Uspio sam sve izgraditi prema
propisima, od staja do septičke jame odgovarajuće veličine. Ali problem je što nemamo dovoljno
zemlje, nemamo, na primjer, kamo odlagati stajski gnoj. Ne smije se dvaput godišnje voziti na
jednu te istu zemlju.

  

U TIJEKU JE BORBA ZA OPSTANAK

  

Imate li se u vezi s nastalim teškoćama kome obratiti?

  

Kod nas općenito nema nekog reda, od Savjetodavne do Selekcijske službe. Stoka koja se u
Gudovcu prodaje na aukciji u Austriji i Njemačkoj se kolje. To se na aukciji ne smije ni pojaviti.
Vi kod nas više nemate teleta za kupiti, tele za tov. Došli smo tu gdje smo došli i sad tko se u
tome snađe, tko može izdržati, izdržat će, tko ne može, propast će.

  

Vjerujete li u to da će se promijeniti odnosi u vašoj grupaciji?

  

Što meni vrijedi i da se stvari promijene ako ja ove godine izgubim milijun i pol kuna. To je na
ovom gospodarstvu velik novac, a puno je i za jednu državnu instituciju. Što bi se to moralo
promijeniti da ja nadoknadim milijun i pol kuna? Toliko sam izgubio 2009. godine kada je pala
cijena mlijeka. Ako toliko izgubim i ove godine, to je 3 milijuna kuna. Znateli vi što je to? Tko bi
to mogao savladati! Ja danas dojim krave i razmišljam o dnevnom gubitku od 5 000 kuna. I tako
svaki dan. Poslije Božića i Nove godine šaljem svu stoku na klanje. Svi moji zaposleni i ja
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prijavit ćemo se na Zavod za zapošljavanje. Ako oni tako žele, tako ćemo napraviti. O tome
razmišljam već od lipnja.

  

Koliko su Vam poznati planovi i kamo ide hrvatska poljoprivreda s obzirom na velika
vlastita ulaganja i troškove proizvodnje?

  

Ne znamo mi ništa. Da se sada, recimo, promijeni ministar, ide druga priča. Poljoprivrednici 
moraju shvatiti da ne žive od stranke čiju iskaznicu imaju ili od stranke za koju su glasali, nego
od litre mlijeka i da se moraju boriti za opstanak.

  

Da je stanje u mljekarstvu kritično govori i činjenica da je u godinu dana zatvoreno tri tisuće
farmi, zaklano 30 tisuća krava, a 12 tisuća ljudi ostalo je bez radnog mjesta. Ovih dana vode se
razgovori proizvođača i prerađivača mlijeka i predstavnika Ministarstva poljoprivrede vezano uz
otkupnu cijenu mlijeka i stanja u tom sektoru. U tijeku je i  definiranje 'mliječnog kodeksa' koji
treba dogovoriti fair play odnos između proizvođača i prerađivača i odrediti parametre za
izračun cijene mlijeka, čime se napušta model EU 5.

  

Hoće li promjene proizvođači mlijeka moći dočekati i nije li već kasno vidjet će se u sljedeća dva
mjeseca.
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